
 

 

 

Pokud stále ještě platí stará pranostika „Studený máj, 

v stodole ráj“, tak se čeští zemědělci budou letos mít 

dobře i bez eurodotací. Tento květen byl totiž 

nejchladnější za posledních několik let. Negativní 

vliv to ovšem bude mít na vinaře a sadaře, protože 

po teplém počátku roku přišli pořádní „ledový 

muži“. Řada vinic a ovocných stromů díky tomu 

značně pomrzla. 

Pozitivní vliv na přírodu by mohl mít poměrně 

deštivý průběh tohoto měsíce. Po předchozích 

suchých měsících je to pro rostliny příjemná změna. 

Doufejme, že tím letošní příděl deště nebyl zatím 

vyčerpán. 
 

 

 

 

Volby do Evropského parlamentu  
 

 
 

Z přiloženého grafu vyplývá, že v Káraném by 5% hranici překročily jen čtyři ze šesti celorepublikově 

úspěšných stran.  

 

Voliči v 
seznamu 

Vydané 
obálky  

Volební účast Odevzdané obálky Platné hlasy % platných hlasů 

615 190 30,89 % 190 187 98,42 
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Výsledky zápisu do mateřské školky 
 

Letos bylo možné v Mateřské škole Káraný obsadit 

celkem 10 uvolněných míst po dětech, které odcházejí 

do 1. tříd základních škol.  

Při květnovém zápisu do školky rodiče hlásili celkem 

24 dětí. 15 dětí bylo z Káraného, 3 z Nového Vestce, 5 

z Brandýsa nad Labem-Staré Boleslavi a 1 z Předměřic 

nad Labem.  

I tentokrát se v přijímacím řízení při rozhodování o 

přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání postupovalo 

podle předem zveřejněných a schválených kritérií.  

Přednostně jsou do MŠ Káraný vždy přijímány děti, 

které mají trvalý pobyt v Káraném a nastupují v daném školním roce povinnou předškolní docházku. 

Dále, v případě volných míst a v souladu se spádovostí obvodu, jsou přijímány ostatní děti z Káraného. 

Volná místa tak byla naplněna výhradně káranskými dětmi. 
 

Zprávy z TJ Jizera 
 

Stolní tenis 

První květnovou neděli se ve Vlašimi za účasti 132 hráčů 

odehrál poslední turnaj Středočeské OPEN Tour 

mládeže. Jednalo se o náhradní termín odloženého 

druhého kola. Opět se hrálo ve skupinách po šestnácti 

hráčích. Ve skupině „B“ skončila Bára Pokorná na 

jedenáctém místě, ve skupině „D“ se Aneta Mrázová 

umístila na šestnáctém místě a ve skupině „F“ skončil na 

osmém místě Bedřich Pivoňka.  

Letošního ročníku se celkem zúčastnilo 199 hráčů. 

V konečném pořadí se z našich nejlépe umístila Bára 

Pokorná, která je na 30. místě, na 79. místě skončila 

Aneta Mrázová, na 103. místě Bedřich Pivoňka a 

stosedmá skončila Nikola Fridrichová, ale ta bohužel 

odehrála pouze jeden turnaj. V pořadí rozděleném podle 

jednotlivých kategorií se naše děvčata umístila mezi 

dorostenkami na stupních vítězů, za první Karolínou 

Strnadovou ze Sokola Velké Popovice skončila na 

druhém místě Bára Pokorná, která tím získala poukázku ve výši 600Kč na nákup sportovního zboží a třetí 

se umístila Aneta Mrázová, obdržela poukázku ve výši 400Kč. 

Díky pozitivním ohlasům jsme se 

rozhodli, že i letos během letní přestávky 

uspořádáme turnaje ve stolním tenise. 

Letošní ročník bude složen ze čtyř 

bodovaných turnajů (1 turnaj měsíčně), 

kdy do celkového hodnocení se budou 

započítávat tři nejlepší umístění.  

Takže zveme všechny hráče a příznivce 

stolního tenisu na první kolo 3. ročníku 

Série letních turnajů, které se uskuteční v 

sobotu 22. června od 9,00 hodin v herně v Káraném.      Jan Jarý 
 

  



Pozvánka na výlet 

TJ Jizera Káraný pořádá 15. června turistický zájezd za poznáním Železných hor, které tvoří 

severovýchodní výběžek Českomoravské vrchoviny. Projdeme údolí řeky Doubravy, kterou tvoří 

skalnatý kaňon. Délka trasy 5,5 km, obtížnost středně náročná, stoupání a klesání mírné. Cestou není 

žádný občerstvovací stánek, takže svačiny s sebou. Nezapomeňte na pevnou sportovní obuv. Po projití 

trasy se autobusem dopravíme do Chotěboře, kde bude čas na oběd, prohlídku náměstí a okolí. 

Odjezd autobusu od OÚ Káraný v 7:00 hodin a dále po zastávkách. Cena pro členy TJ 200 Kč, pro 

ostatní 300 Kč.  Přihlášky přijímá Jiřina Pešková, tel. 739076518, 326992286. 
 

Čarodějnice 

30. dubna pro nás hasiči připravili pálení 

čarodějnic, kdy na louce u Jizery byla 

připravena parádní hranice, na jejímž 

vrcholku se tyčila hlavně k radosti dětí 

babice čarodějnice. 

Ještě před zapálením hranice byla pro 

všechny přítomné děti připravena soutěž o 

nejhezčí strašidelnou masku a při vyhlášení 

byly děti odměněny drobnými dárky. Malé 

ohníčky lákaly k opékání buřtů a o stánky 

s občerstvením v režii hasičů, jak jinak, byl 

velký zájem. Letos nás zase nezradilo 

počasí, i když o celou akci se přece jenom 

vyskytly obavy, protože se objevily zprávy, že by kvůli enormně suchému počasí mohlo dojít k zákazu 

pálení hranic. Ale déšť před 30. dubnem tyto obavy spláchl a tak jsme se mohli těšit z krásného večera. 

K dobré náladě přispěl hudební doprovod, který připravil a uváděl pan Josef Hašek.   
 

Zájezd do Kutné Hory 

Místní skupina Českého červeného kříže připravila na sobotu 25. května poznávací zájezd do Kutné 

Hory. Na seznam světového kulturního dědictví bylo historické jádro Kutné hory s chrámem sv. Barbory 

a katedrálou Nanebevzetí Panny Marie v Sedlci zapsáno v roce 1995.  U katedrály v Sedlci na nás čekal 

průvodce, který se nám věnoval po celou dobu našeho pobytu. Seznámil nás s historií Kutné Hory, která 

je považována za pokladnici a klenot země, jehož bohatství díky těžbě stříbra stojí za rozmachem českého 

království. Tak jsme si v katedrále za jeho vynikajícího vypravování vyslechli historii, prohlédli katedrálu 

a pokračovali k prohlídce unikátní kostnice pod kostelem Všech svatých, kde jsou uloženy kosterní 

ostatky asi 40 000 zemřelých. 

Následovala prohlídka nejkrásnějšího 

klenotu Kutné Hory – chrámu svaté 

Barbory, odkud jsme přešli 

k Vlašskému dvoru, který sloužil jako 

sídlo panovníka a razily se zde pražské 

groše. Posledním zastavením bylo 

náměstí Kutné Hory, kde jsme 

vynikajícímu průvodci poděkovali za 

jeho pětihodinové vyprávění. Nám zbyl 

ještě volný čas, který každý užil podle 

vlastního uvážení. Zájezd se velmi 

povedl. A kdo jste s námi nebyl, jeďte 

se tam podívat.   
 

I na letošní ročník charitativního Káranského vodovodníka 

dorazili stovky registrovaných účastníků na kolech i pěšky. 



„Káraný přehled historie od pravěku do 21. století“ - pokračování 

Autor: Oldřich Křivánek 
 

Modernizace sportoviště od r. 1992 

přinesla do tělovýchovy nový rozměr 

 

V roce 1992, v době, kdy tělovýchova - včetně dění na hřišti u Jizery jela na plné obrátky, 

byla zahájena stavba třetího tenisového dvorce, vedená jednatelem a hospodářem TJ O. 

Křivánkem. V té době přišel zdejší známý špičkový sportovec a reprezentant (hokejista a 

tenista) pan Milan Vopička s návrhem, že jeho firma Sport technik Bohemia by byla 

ochotna hřiště zmodernizovat.  

Vize zněla: postupně, podle kapacity Vopičkovy firmy a finančních možností přestavět 

hřiště tak, aby odpovídalo úrovni přelomu 20. a 21. století.  

Ale protože TJ mnoho peněz a prostředků na tak rozsáhlou modernizaci neměla, byla 

nakonec výsledkem jednání nevšední dohoda, že modernizace bude prováděna z velké části 

sponzorsky firmou p. Vopičky, za jistého přispění TJ a následně i obce.  

Konkrétní záměry: dokončit stavbu a rekonstrukci všech dvorců, včetně výměny oplocení, 

následně rekonstruovat interiér klubovny, přistavět před ní terasu, řešit i příslušné 

inženýrské sítě včetně odkanalizování. Případně dále pokračovat podle situace, která 

nastane po skončení základních změn. Tehdejší vedení TJ bylo samozřejmě nejen pro, ale 

také počítalo se svou aktivní koordinační činností při všech souvisejících projektech a 

stavebních řízeních. Také správa obce – vědoma si, že kvalitní sportoviště patří do každé 

kulturní obce, slíbila příspěvky pro rozvoj i správu modernizovaného hřiště i provozu 

tělovýchovné jednoty. Je třeba dodat, že v té době skvěle s p. Vopičkou spolupracovali i 

mladíci z tenisového oddílu, 

zvláště pak Ing. Pavel 

Zlatohlávek, Ivan Moško a Mirek 

Beňo, kteří se mj. starali např. o 

náročné stěhování a ukládání 

zařízení z rekonstruované 

klubovny, skladů apod.  

Sem také patří předeslat, že i 

noví, postupně se od r. 2000 

generačně obměňující, klíčoví činovníci TJ Jizera, nejenže navázali na dosavadní efektivní 

spolupráci s p. Milanem Vopičkou, ale začali zde pořádat vedle obnovených tenisových 

turnajů i lákavé Sportovní hry dětí, ale i jiné zábavné dny i večery, bohatě navštěvovaná 

ochotnická divadelní představení na terase vedle klubovny, nedělní fotbalisté svolávají a 

hrají turnaje v malé kopané, atd. 
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